

招标代理机构信息登记操作说明

2025-12-30

操作流程:

登录上海市建管平台企业类办事——>填写招标代理机构信息登记表——>企业签章和法定代表人签章后，完成登记操作。

操作说明:

1、操作人打开“[上海市住房和城乡建设管理委员会](#)”网站，找到“我要办”——>建设管理服务——>企业——>其他中的“工程建设项目招标代理机构信息登记”栏目。



https://ciac.zjw.sh.gov.cn

The screenshot shows the homepage of the Shanghai Construction Market Information Service Platform. At the top, there is a blue header bar with the platform's logo and name. Below the header, there is a navigation bar with several tabs: '项目' (Project), '企业' (Enterprise) (which is underlined in blue), '人员' (Personnel), '节能/建材' (Energy Conservation/Building Materials), '工程标准' (Engineering Standards), and '造价定额' (Cost Quota). A sub-menu titled '企业资质' (Enterprise Qualification) is currently active. This sub-menu contains two items: '建设工程企业资质评审系统' (Construction Engineering Enterprise Qualification Review System) and '企业资质标准' (Enterprise Qualification Standard). Below this, another sub-menu titled '企业档案' (Enterprise Archive) contains two items: '企业信息查询' (Enterprise Information Inquiry) and '企业档案 (电子版)' (Enterprise Archive (Electronic Version)). Further down, a section titled '外省市企业' (Out-of-province Enterprises) contains two items: '外省市进沪建设工程项目信息报送' (Information Submission of Construction Projects Entering Shanghai from Other Provinces) and '驻沪办登录' (Log in to the Shanghai Office). At the bottom of this section, there are links for '办事指南' (Service Guide) and '驻沪办联系方式' (Contact Information for the Shanghai Office). Finally, a red dashed box highlights a third item in the '外省市企业' section: '工程建设项目建设代理机构信息登记' (Information Registration of Construction Project Construction Agent Institutions).

2、操作人登录建管平台，点击“企业类办事”——>招标代理机构信息登记菜单，进行填表登记。

The screenshot shows the homepage of the Shanghai Housing and Urban-Rural Construction Management Committee. The top navigation bar includes links for '首页' (Home), '要闻动态' (News and Dynamics), '通知公告' (Notices and Announcements), '政务公开' (Government Transparency), '公众参与' (Public Participation), '重点工作' (Key Work), and '房屋管理' (Real Estate Management). The main content area features a login form for the construction market information service platform. The form includes fields for '法人一证通 数字证书登录' (Legal Person One Card Pass Digital Certificate Login), '电子营业执照登录' (Electronic Business License Login), and '一网通办登录' (One-Stop Service Login). It also includes a '数字证书登录' (Digital Certificate Login) field with a placeholder '请输入数字证书密码' (Please enter digital certificate password) and a note about inserting the digital certificate before entering the password. On the right side of the form, there is a '登录提示' (Login Hint) section with four numbered points: 1. 《关于启用建设市场信息服务平台新版登录方式的通知》 (Notice on the Use of the New Version of the Construction Market Information Service Platform Login Method); 2. 《平台用户登录操作手册》 (Platform User Login Operation Manual); 3. 《登录常见问题解答》 (Common Questions About Logging In Answered); 4. 《客户端驱动下载》 (Client Side Driver Download). Below the login form, there is footer information: '上海市法人一证通网站' (Shanghai Legal Person One Card Pass Website), '上海市数字证书认证中心网站' (Shanghai Digital Certificate Authentication Center Website), '法人一证通及登录事宜咨询电话' (Consultation telephone for Legal Person One Card Pass and Login Affairs), 'www.962600.com', 'www.sheca.com', and '962600'.



3、点击菜单后，招标代理信息登记表中机构基本信息和法定代表人可以通过系统自动获取，无需企业自行填写。

机构基本信息						
* 企业名称	测试咨询有限公司			* 统一社会信用代码	91310115MA1K37K	
* 国别	中国			* 企业类型	法人商事主体【其他有限责任公司】	
* 企业建立时间	1970-01-01			* 注册资金	577785	万人民币
* 注册省市	上海市	虹口区	四	807室		
* 联系电话	请输入联系电话			* 邮编	200080	
* 办公场所地址	请输入办公场所			* 是否有自有评标场所	否	地址：
* 是否曾取得招标代理机构资格	请选择			* 曾取得的招标代理机构资格证书编号		
法定代表人						
姓名	李			联系电话	13911111111	
证件类型	身份证			证件号	310	
保存企业信息						
从业人员信息						
序号	姓名	证件类型	证件号	技术职称	职称专业	从事招标代理活动的年限
暂无数据						
新增从业人员						

**注意：

- (1) 工商注册地为上海的企业，机构基本信息从一网通办接口读取。
- (2) 工商注册地不是上海的企业，除建立时间和注册资金外，其余企业基本信息从法人一证通信息读取。
- (3) 法定代表人应在微信公众号“上海建筑业”完成个人数字证书申领。

4、点击【新增从业人员】按钮，填写人员信息（要求：总人数应不少于5人）。输入证件号后先获取人员信息，然后点击【选择职称按钮】，获取职称专业信息。

* 姓名	输入框	* 证件号	输入框	获取人员建档信息
* 证件类型	请选择	* 从事招标代理活动的年限(年)	输入框	
* 技术职称	请选择	选择职称	* 职称专业	输入框

保存 取消

选择职称信息的截图如下：



****注意：**

添加的从业人员需同时满足如下条件：

- (1) 需要在随申办的“建筑市场信息服务-个人信息登记”栏目完成个人信息登记。
- (2) 在“委官网-我要办-人员-建设工程企业从业人员个人从业信息采集与维护”完成从业人员信息采集。
- (3) 完成聘用关系信息登记：请根据“委官网-我要办-人员-工程实名制-管理技术人员”系统操作文档办理人员聘用关系。

5、表单信息全部填写后，点击签章提交。企业签章，发送给法定代表人获取短信验证码进行签名，双方签章完成后，完成招标代理机构信息登记

操作。